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El Govern té la voluntat de
participar en el projecte de
l’empresa Pyrenair per portar

turistes a Andorra des de
l’aeroport d’Alguaire aquesta
propera temporada d’hivern.
L’aportació que hauria de fer
és de 480.000 euros, aproxi-
madament, xifra en què parti-
ciparien l’Executiu, les esta-
cions d’esquí i els comuns,

segons el ministre d’Econo-
mia i Finances, Pere López.
Aquests diners servirien de
garantia per cobrir un 30%
de les despeses de gestió,
en cas que els vols que con-
tractés l’empresa no s’om-
plissin suficientment. López

va valorar que aquests vols
«per a Andorra són impor-
tants», i permetran «tornar a
ser competitius» en mercats
una mica allunyats, com són
Gran Canària, Lisboa o Galí-
cia, i dels quals ha davallat el
nombre de visitants els úl-

tims anys. El ministre va co-
mentar que s’està treballant
per tancar un acord les pro-
peres dues o tres setmanes
perquè aquest hivern ja sigui
possible portar uns 10.000
passatgers. El cap de Go-
vern, Jaume Bartumeu, va
reiterar que l’aeroport «de re-
ferència» per a Andorra és el
d’Alguaire perquè les admi-
nistracions catalana i espa-
nyola no han donat prioritat
al desenvolupament de l’ae-
roport de la Seu. Malgrat
això, Bartumeu va assegurar
que el dia que des de l’estat

veí es doni prioritat a la infra-
estructura de l’Alt Urgell, des
d’Andorra «es veurà amb
bons ulls i interès», però de
moment aquest «dossier
està tancat». En aquest ma-
teix àmbit, l’alcalde de la
Seu, Albert Batalla, creu que
«seria un error que Andorra
no participés en el disseny
del futur aeroport de la Seu»,
en el qual s’invertiran 3 mi-
lions d’euros per adequar-lo
per fer petites operacions,
vols esportius i d’emergèn-
cies. Les obres està previst
que s’acabin a finals d’any. 

Andorra haurà d’aportar prop de mig milió per
fer venir turistes des de l’aeroport d’Alguaire
Batalla creu que «seria un error» que el Principat no participés en el de la Seu

REDACCIÓ/ANA

El Govern comença a treba-
llar en el pressupost per al
2010, amb l’objectiu de reta-
llar les despeses de funcio-
nament en un 20%. És un
«compromís molt exigent»,
segons va comentar el mi-
nistre d’Economia i Finan-
ces, Pere López, però ne-
cessari donada l’actual
situació econòmica i per ti-
rar endavant les «noves polí-
tiques i el nostre projecte».
Per construir el pressupost
de l’exercici vinent, partei-
xen de la previsió de tancar
l’any  amb un IPC del 0,9%.
Malgrat el retard en el calen-
dari, el ministre va dir que
presentaran el projecte al
voltant del 10 d’octubre.

López va subratllar que
l’exercici 2008 es va tancar
amb un dèficit de d’uns 114
milions d’euros, i que les pre-
visions preveuen tancar el
2009 amb un dèficit de 160
milions, una situació que el
ministre confia de millorar.
Per això justifica la necessi-

tat de revisar a fons totes
les partides pressupostà-
ries. En aquest sentit, va co-
mentar que cap conveni pre-
vi «té garantida la
permanència en el pressu-
post del 2010».

Per alliberar recursos per
fer front a les «mancances i

necessitats que hem de co-
brir», la retallada en el nom-
bre càrrecs i dels salaris su-
posen un «estalvi
important», però també ho
seran les partides de pluria-
nuals que seguiran un nou
curs com pot ser la de la
construcció del Museu de la

pau i la identitat i arxiu nacio-
nal, de l’arquitecte Frank
Gehry. Igualment, López va
advertir que es revisarien al-
tres compromisos adquirits,
sobretot els darrers d’Orde-
nament Territorial.

Entre aquestes partides
també podrien incloure’s les
previstes per a la construc-
ció de la nova Seu de la Jus-
tícia, si finalment s’atura el
projecte actual. El cap de
Govern, Jaume Bartumeu,
va ser taxatiu en aquest te-
ma: «Quan hi hagi un conve-
ni cert i amb data d’entrega
del terreny», sempre que no
suposi un retard fora del que
sigui raonable «en l’obligació
de donar una nova Seu a la
Justícia, nosaltres ho accep-
tarem». «Si no, no aturarem
les obres», va sentenciar.
Bartumeu va explicar que
des de Sindicatura i del Co-
mú d’Andorra la Vella ha arri-
bat al Govern una petició per
aturar el projecte i traslladar
la Seu de la Justícia en un al-
tre emplaçament a través
d’un conveni amb el Comú
de cessió d’un terreny alter-
natiu.

El Govern vol reduir en un 20% les despeses
de funcionament en el pressupost del 2010

El Govern ha començat
a treballar en el pres-
supost del 2010 i revi-
sarà totes les partides
per retallar la despesa
de funcionament.

L’Executiu treballa sobre les bases d’un IPC del 0,9% a finals d’any i dels dèficits dels últims anys

Bartumeu «no aturarà» les obres de la Seu de la Justícia sense un conveni «cert i amb data»

E.O.G.

Bartumeu i López van comparèixer després del Consell de Ministres que es va celebrar ahir.
E.O.G.

El cap de Govern, Jaume
Bartumeu, va assegurar
que «intervindrem abans
del nou curs» en el conflic-
te del personal laboral de
l’Escola Especialitzada
Nostra Senyora de Merit-
xell (EENS). Al seu enten-
dre, com que el pressupost
de l’Estat «ha de subvenir
despeses» de l’entitat, lla-
vors cal un «control de la
despesa i transparència en
l’activitat» i, «per tant», la fi-
gura del patronat, del qual
«aplaudim i agraïm l’aporta-
ció», s’ha de revisar. Així,
va dir que «no deixarem els
treballadors en una zona
de «no dret».

Bartumeu vol ajustar
la situació laboral de
l’Escola de Meritxell

L’Executiu vol que es
compleixi el Pla
Comptable. El Govern
preveu introduir modifica-
cions al Pla Comptable per
preveure sancions per als
que no compleixin l’obliga-
ció de presentar els comp-
tes i, d’altra banda, per es-
tablir un règim simplificat i
s’apujaria el llindar econò-
mic establert, per facilitar
la tasca als petits empre-
saris.

CONSELL DE MINISTRES

                          


